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Kystsikringslaget Gilleleje Strandbakker af 1951 

Formand. Nils Viebjerg, Nørreskovvang 40, 3500 Værløse, tlf. 44484284, mobiltlf. 42822347 

Sommer: Stubbegårdsvej 28, 3250 Gilleleje, tlf. 48301713. 

Sekretær Erik Biering, Toftemarken 33, 3200 Helsinge 

 

 

Referat af ordinær generalforsamling den 23. august 2013. 

 

Generalforsamlingen afholdtes i Bakkehjørnet, Gillelejehallen, 1. sal. 

Til generalforsamlingen var mødt 10 personer. 

 

Nils Viebjerg bød velkommen og påtog sig hvervet som dirigent.  

Derpå konstaterede han, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet og beslutningsdygtig. 

 

Ad. dagsordenens punkt 1: Bestyrelsens beretning. 

 

Indledningsvis kan jeg med glæde meddele, at det forløbne år på ingen måde kan 
sammenlignes med året før, hvor vi var udsat for en ekstraordinær storm og deraf følgende 
skader.   
 
Belært af erfaringen tør jeg ikke påstå, at vort anlæg efter de seneste reparationer i 2012 
kan holde til alle fremtidige hændelser, men vi kan da håbe på, at den såkaldte ’50-års 
storm’ i 2011 reelt venter 50 år med at komme igen.  
 
Som vi senere skal se i forbindelse med forslaget til langtidsplan, er der ikke budgetteret 
med reparationer af anlægget i de kommende tre år.  
 
For at sikre et økonomisk fundament i tilfælde af en ny ekstraordinær situation via 
opbygning af en vis formue i laget foreslås, at vi først i 2014 med virkning for 2015 drøfter 
evt. nedsættelse af kontingentet. 
 
Det er først ved indbetaling af det halvårlige kontingent i april 2013, der er efter 
regnskabsårets udløb, at laget er blevet gældfrit og har fået en positiv formue. 
  
Som det fremgår af det udsendte regnskab, er det kun den ene af lagets to revisorer, der 
kan godkende regnskabet uden bemærkninger. Den anden revisor har i sine 
bemærkninger fremført, at der i nuværende regnskabsår er sket en overfakturering i 
relation til ingeniørhonoraret samt, at fordelingstallene, der bruges i relation til ikke direkte 
henførbare omkostninger – sekretærbistand, porto m.m. -, ikke er korrekte i relation til de 
tre afsnit under laget. 
 
I relation til fordelingstallene har der gennem årene været tradition for, at disse kun blev 
beregnet med to decimaler. Det er korrekt, at såfremt der blev anvendt et større antal 
decimaler, ville der ske små forskydninger i tallene. For afsnit A drejer det sig om kr. 
36,00, hvis man anvender fire decimaler i fordelingstallene. Dette tal skal ses i 
sammenhæng med en samlet omkostning på godt kr. 120.000,00 for afsnit A. Set i lyset 
af, at driften af laget altid tager udgangspunkt i lagets samlede økonomi, vurderes det, at 
den nævnte fejl er til at leve med.  
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Det viste sig under generalforsamlingen, at revisorens bemærkninger i relation til 
fordelingstal i højere grad vedrørte entreprenørudgifterne i.f.m. de seneste reparationer. 
Entreprenørudgifterne fordeles efter mængden af materialer, der anvendes på det enkelte 
afsnit.  
 
Vedrørende beregning af ingeniørhonoraret kan jeg gentage forklaringen, som allerede 
var medtaget i beretningen på sidste generalforsamling. Beregningen er sket efter de 
principper, der har været gældende siden 1994, hvor min forgænger Erik Hoffmeyer indgik 
den generelle aftale med Erik Biering. Ifølge disse opgøres ingeniørhonoraret, når et 
arbejde er færdigafleveret – uanset om selve arbejdet har strakt sig over to regnskabsår -. 
Honoraret bogføres i det regnskabsår, hvor færdiggørelsen finder sted og det endelige 
beregningsgrundlag kendes. I øvrigt henledes opmærksomheden på, at en tidligere 
markedsundersøgelse viste, at det ikke var muligt at finde en for laget mere økonomisk 
løsning. 
 
Til orientering kan jeg supplerende oplyse, at kopi af regnskabet – incl. revisorernes 
bemærkninger - hvert år sendes til kommunen, idet kommunerne har overtaget de 
tidligere amters tilsynspligt. Kommunen, der er den næststørste bidragsyder til laget, har 
hvert år godkendt regnskabet uden bemærkninger.  
 
Ændring af lagets vedtægter 
 
I forbindelse med kommunernes overtagelse af amternes opgaver i relation til kystsikring 
m.m. vil evt. byrådsmedlemmer, der er udpeget til at sidde i kystsikringslagenes 
bestyrelser, blive inhabile. Som bekendt siger vores vedtægter, at kommunen udpeger et 
medlem af vores bestyrelse.  
 
Som optakt til at ændre på dette forhold har kommunen udsendt et høringsbrev til alle 
medlemmer i vort kystsikringslag. Kommunen foreslår, at bestyrelsen fremover kun består 
af tre medlemmer, d.v.s. uden et af byrådet udpeget medlem. 
 
Høringsfristen er nu udløbet. Via en telefonsamtale med kommunens repræsentant har 
jeg erfaret, at der ikke umiddelbart er modstand mod forslaget. 
Forslaget forventes endeligt godkendt af byrådet den 4. november 2013, således at det 
nye byråd efter valget ikke skal udpege nye medlemmer til kystsikringslagene.    
 
Den relaterede ændring af vore vedtægter forventer kommunen, at vi selv gennemfører og 
vedtager på en kommende generalforsamling, hvorefter den fremsendes til kommunen til 
orientering. 
 
Sandfodring på Sjællands nordkyst 
 
Uanset at det store sandfodringsprojekt efter en afstemning blev lagt i mølpose af byrådet, 
er der fortsat aktiviteter, der fokuserer på sandfodring. Senest har der været gennemført to 
høringsarrangementer med kommunen som initiativtager, der fokuserede på anvendelse af 
det ’havnesand’, som det er nødvendigt at fjerne hvert år ud for både Gilleleje - og 
Hornbæk havn. Jeg har deltaget i begge arrangementer. 
 
Kommunen havde en idé om, at kystsikringslagene var villig til at købe ’havnesandet’. 
Omkostningerne skulle deles mellem havnene og kystsikringslagene, hvilket ifølge 
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kommunen burde være en økonomisk fordel for begge parter. Kommunen var ikke indstillet 
på at deltage med økonomiske ressourcer. 
 
Der var ingen af de tilstedeværende kystsikringslag, der umiddelbart købte ideen. 
 
Kommunen har fået bevilliget EU midler, som er suppleret med en kommunal bevilling, til 
udarbejdelse af en plan for et forsøgsprojekt vedr. sandfodring. Det skal understreges, at 
midlerne ikke dækker flytning af sand til sandfodring. 
 
Sandfodring har efter min vurdering ingen gang på jorden, medmindre Kommunen går ind 
og tager et økonomisk ansvar for projektet både i opstarten og efterfølgende, hvilket jeg har 
haft lejlighed til at gøre Jan Ferdinansen (Gillelejes borgmester) opmærksom på. Det bliver 
spændende at se, hvad fremtiden medfører. For der skal ikke herske tvivl om, at vi alle 
gerne vil have lidt mere sand på vore strande og dermed måske spare kommende 
vedligeholdelse af vort anlæg.. 
  
Som medlem af forretningsudvalget for Samvirket – der er en interesseorganisation for alle 
kystsikringslag på hele Nordkysten fra Hundested til Helsingør – har jeg i det forløbne år 
deltaget i flere møder herunder et møde med direktøren for Kystdirektoratet(KD). 
Konklusionen fra dette møde blev, at uanset behovet for en ændring, var der p.t. ikke 
politisk stemning for en ajourføring af den nuværende kystbeskyttelseslov, der langt hen af 
vejen fokuserer på vestkysten af Jylland. 
 
I regi af Samvirket er der indgået en aftale med KD om, at deres eksperter stiller sig til 
rådighed for en gennemgang af 4 – 5 kystsikringslag pr. år. Aftalen medfører, at vort lag – 
hvis ønsket – kan få besøg af KD i 2015. 
 
Den 7. september har Samvirket arrangeret en kystsikringskonference på Bymose Hegn i 
Helsinge. Her vil KD og to kystsikringseksperter fremlægge deres syn på fordele og 
ulemper vedr. de enkelte kystsikringsmetoder. Konferencen afsluttes med det årlige møde i 
Samvirket.    
 
Sidste år orienterede jeg om, at et kystsikringslag vest for Rågeleje sammen med et par 
grundejerforeninger havde igangsat nye initiativer over for kommunen vedr. både 
skræntfodssikring og sandfodring. Dette har nu resulteret i, at de pågældende har taget 
initiativ til at etablere en ny forening med navnet Kystbeskyttelse Gribskov. 
Hvilken rolle denne forening vil få fremover, vil fremtiden vise.  
 

Beretningen blev taget til efterretning. 

 

Ad. dagsordenens punkt 2: Godkendelse af regnskab for 2011/2012. 

Erik Biering gennemgik regnskabet, som var udsendt sammen med indkaldelsen. 

Inge-Lise Knuthsen, Sommerlaget Bonderupgård, påpegede, at der var sket en fejl ved beregningen 

af fordelingstal, der bruges til at fordele entreprenørudgifterne plus det variable ingeniørhonorar ud 

på de enkelte afsnit A, B og C. 

Det aftaltes, at Erik Biering udarbejder et papir, hvor fejlen i fordelingen mellem de tre afsnit rettes, 

og udsender det sammen med referatet for generalforsamlingen. Det variable ingeniørhonorar 

fordeles ligeledes   

 

Med denne kommentar godkendte forsamlingen regnskabet. 
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Ad. dagsordenens punkt 3: Vedligeholdelse af lagets anlæg. 

Langtidsplanen oprerer ikke med planlagte arbejder. Der var enighed om, at det er hensigtmæssigt at 

bygge en kapital op til imødegåelse af fremtidige stormflodskader, som dem vi oplevede forrige 

vinter. 

 

Sommerlaget Bonderupgård fremførte, at det skulle fremgå af referatet, at alle elementer i fremtidige 

projekter skulle udføres inden for et regnskabsår og dermed sikre, at der ikke kunne blive dialog om 

beregningen af ingeniørhonoraret. Formanden tilkendegav, at naturens luner kunne medføre, at det 

var umuligt at leve op til ønsket. Dette skulle dog ikke forhindre, at planlægningen af kommende 

projekter skulle tilstræbe, at imødekomme ønsket.  

 

Langtidsplanen blev taget til eftrretning. 

 

Ad. dagsordenens punkt 4: Fastsættelse af bidrag til opkrævning i 2014.  
Bestyrelsens forslag om at fastholde nuværende bidrag i 2014 blev vedtaget. 

Herefter er partsbidragene for 2014: 

Afsnit A       343,00 kr. pr. part (i alt 188 parter)    1 part svarer til 2,18 m kyst 

Afsnit B                350,00 kr. pr. part (i alt 460 parter)     1 part svarer til 1 m kyst 

Afsnit C       150,00 kr. pr. part (i alt 121 parter)     1 part svarer til 1 m kyst 

 

Ad. dagsordenens punkt 5: Valg af 1 bestyrelsesmedlem. 

Inge-Lise Knuthsen blev valgt. 

 

Ad. dagsordenens punkt 6: Valg af 2 revisorer. 

Steen Levin blev genvalgt og Michael Voel Jensen blev nyvalgt. 

 

Ad. dagsordenens punkt 7: Eventuelt. 

Intet 

 

Nils Viebjerg konstaterede, at generalforsamlingen var afsluttet, og takkede for fremmødet. 

 

Referent: Erik Biering 

 

Referatet er godkendt af: Nils Viebjerg den 26.08.13 


